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Protokół nr 4/2022 

z posiedzenia łączonych Komisji   

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

  odbytego w dniu 27 września 2022 roku 

VIII kadencja  

 

 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 9:00   Godzina zakończenia obrad: 9:22 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

 

W Komisji udział wzięli:  

-Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy  

-Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 

-Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

-Komisja Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami 

-Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 

 

Wspólne posiedzenie Stałych Komisji poprowadził Przewodniczący Oświaty, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Promocji Gminy Janusz Labok. 

 

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.  

 

Przewodniczący Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy Janusz Labok otworzył 

posiedzenie łączonych Komisji i stwierdził kworum pięciu komisji. 

 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy.  

(lista obecności stanowi załącznik  nr 1 protokołu) 

 

1.Janusz Labok      Przewodniczący Komisji 

2.Ewa Żurek(zdalnie)    Zastępca Przewodniczącego 

3.Irena Szewczyk       Członek 

4.Krzysztof Cupiał(nieobecny)   Członek 

5.Magdalena Halikowska    Członek 

6.Beata Bereźnicka     Członek 

7.Ryszard Pawłowski     Członek 

8. Jadwiga Smarżyk     Członek 

 

Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 

(lista obecności stanowi załącznik  nr 2 protokołu) 

 



1. Małgorzata Grzesik    Przewodniczący Komisji 

2.Magdalena Halikowska    Zastępca Przewodniczącego 

3. Bożena Gwóźdź     Członek 

4.Dorota Sierka      Członek 

5.Jadwiga Smarżyk     Członek 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

(lista obecności stanowi załącznik  nr 3 protokołu) 

 

1. Bożena Gwóźdż     Przewodnicząca Komisji. 

2.Grażyna Sobór     Zastępca Przewodniczącego 

3.Małgorzata Grzesik     Członek 

4. Ewa Żurek(zdalnie)    Członek 

5.Irena Szewczyk     Członek 

 

 

 

Komisja Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami. 

(lista obecności stanowi załącznik  nr 4 protokołu) 

 

1.Stanisław Płachytka    Przewodniczący Komisji 

2.Beata Bereźnicka     Zastępca Przewodniczącego 

3.Piotr Rogowski     Członek 

4.Dariusz Gancarz     Członek 

 

 

Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego. 

(lista obecności stanowi załącznik  nr 5 protokołu) 

 

 

1.Jacek Górowski     Przewodniczący Komisji 

2. Piotr Rogowski     Zastępca Przewodniczącego 

3.Dariusz Gancarz     Członek 

4.Ryszard Pawłowski     Członek 

  

 

     

Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy Janusz 

Labok powitał wszystkich i przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Analiza wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie za I półrocze 2022 roku. 

5. Opiniowanie projektów uchwał. 



6. Sprawy różne  

7. Zakończenie obrad. 

 

 

Porządek został przyjęty przez Komisję. 

 

 

Ad. pkt. 4. Analiza wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowic Śląskich za I półrocze 

2022 roku. 

 

Przewodnicząca  Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska Małgorzata 

Grzesik zapytała czy w kwestii oszczędności jest możliwość opóźnienia włączania oświetlenia 

na noc lub zmniejszenia ilości zapalanych lam oświetlenia miejskiego. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że od dłuższego czasu gmina 

ma bardzo duże, niespotykane wydatki bieżące, a w kwestii energii i gazu Gminę obowiązują 

stare umowy, stare ceny. Powiedział, że nie wie jaka będzie stawka gazu w 2023 roku, ponieważ 

jeden przetarg się nie odbył z powodu braku oferentów w przetargu o dostarczanie gazu. 

Natomiast jeżeli chodzi o energię odbędą się przetargi 3 i 4 października 2022 roku, przetarg 

wspólny wielu samorządów, którego liderem jest miasto Lubin. Po przetargach będzie można 

podać jaka będzie stawka dostarczania energii elektrycznej. Poinformował, że obecnie nie ma 

potrzeby takich radykalnych rozwiązań, jak wyłączanie oświetlenia. 

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć poinformował, że gmina obecnie jest na końcowym 

etapie zakończenia modernizacji oświetlenia ulicznego, wymiany opraw oświetleniowych, 

 z opraw sodowych na LED-owe. Podał, że wstępnie szacuje się zmniejszenie zużycia energii 

elektrycznej o co najmniej 50 %. W kwestii sterowania oświetleniem ulicznym poinformował, 

że zaplanowane jest to w taki sposób, że po zakończeniu inwestycji będzie można nim sterować, 

jego natężeniem, ponieważ będą do tego narzędzia, jednak obecnie są sterowane starymi 

czujnikami zmierzchowymi lub godzinowymi. Powiedział, że nowy system zostanie 

uruchomiony końcem października i będzie wdrożony na terenie całej gminy. Poinformował, 

że nowe lampy LED-owe fabrycznie są ustawione na 80% mocy, która nie jest mocą docelową, 

ani też taką jaką gmina chciałaby osiągnąć i jest to kwestia do ustalenia. Poinformował,  

że będzie taka możliwość, aby regulować oświetlenie. 

  

Ad. pkt. 5.  Opiniowanie projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy Janusz 

Labok poinformował, że do Biura Rady wpłynął projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

z dnia 28 marca 2018 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru 

zniżek w tygodniowym, obowiązkowym wymiarze godzin nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkole i przedszkolu oraz w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli zatrudnionych na określonych stanowiskach. 

Poprosił o przedstawienie projektu Kierownika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Ewę 

Figzał. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Ewa Figzał powiedziała, że została 

przygotowana uchwała, która powołuje w szkołach pedagoga specjalnego, któremu należy 

ustalić wymiar godzin i w projekcie wskazano wymiar 22 godzin tygodniowo, zgodnie  



z art. 42 ust.7 pkt. 3 ustawy Karta Nauczyciela - organ prowadzący szkołę lub placówkę. Podała, 

że projekt uchwały  Określa tygodniowy wymiar godzin, zajęć dla pedagoga szkolnego. 

Wystąpiła z prośbą o przyjęcie ww.  uchwały.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy Irena Szewczyk 

zapytała czy w jednostkach na terenie Gminy Ząbkowice Śląskie w Szkołach Podstawowych 

są zatrudnieni pedagodzy specjalni. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Ewa Figzał  powiedziała, że niektórzy 

pedagodzy specjalni są wyłączeni na wakaci e, w związku z powyższym uchwała jest potrzebna 

do zatrudnienia pedagogów specjalnych i określenia im wymiaru godzin pracy. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Komisję Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  

i Promocji Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały 

 

Głosowanie Komisji: 7 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych” 

                                                                                                                  

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały 

                                                                          

 

Ad. pkt. 6. Sprawy różne.        

                                                          

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Grażyna Sobór w imieniu mieszkańców  

ul. Kamienieckiej zapytała Burmistrza kiedy powstaną miejsca pracy Wałbrzyskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że na ul. Cukrowniczej  

3 października 2022 roku rozpocznie się budowa hali Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej. Powstaną tam trzy nowe podmioty gospodarcze: hala Wałbrzyskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej, Inkubator Przedsiębiorczości Gminy Ząbkowice, a po drugiej stronie 

fabryka „Flatbread”- pieczywo płaskie Brytyjskiej firmy. Podał, że wszystkie podmioty są na 

różnych etapach, ale są bardzo zbliżone. Podał, że w roku 2022 roku, jeżeli warunki 

atmosferyczne na to pozwolą, rozpoczną się procesy budowlane, a zakład „Flatbread” jeszcze 

w roku 2022 lub na początku roku 2023. Poinformował, że zarządcą Inkubatora 

Przedsiębiorczości Gminy Ząbkowice Śląskie będzie gmina, jednak proces rekrutacji nie został 

jeszcze rozpoczęty lecz w momencie rozpoczęcia Wysoka Rada zostanie poinformowana. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska Małgorzata 

Grzesik zapytała jak obecnie wygląda sprawa opału. Zapytała czy dozwolone będzie palenie 

materiałami wcześniej niedozwolonymi, czy będą kontrole. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  powiedział, że normy zostały zmienione  

w związku z czym nie ma zakazu palenia materiałami niedozwolonymi. Podał, że chciano tego 

uniknąć i jest to trudna sytuacja. Dodał, że pozytywne jest to, iż wiele gospodarstw domowych 

zmieniło źródło ciepła na ekologiczne. Problem dotyczy osób, które maja piece na paliwo stałe, 



a zmiany norm spowodują dopuszczenie palenia niedozwolonymi materiałami, a co za tym 

idzie - pogorszenie jakości powietrza, niebezpieczeństwa. 

 

Przewodnicząca  Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska Małgorzata 

Grzesik zapytała jakie jest stanowisko w sprawie śmieci i wywozu gruzu. Podała,  

że proponowano, aby w zmieniły się limity i okres rozliczania oddawania gruzu z miesiąca  

na okres roku.  

 

Burmistrz Miasta i Gminy Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że intencja jest 

dobra, jednak w rzeczywistości wygląda to gorzej. Powiedział, że nie chodzi w tej kwestii  

o mieszkańców tylko o przedsiębiorców, ponieważ często zdarza się tak, że przedsiębiorcy 

wykonując prace remontowe/budowlane z formalnego punktu widzenia powinni zapłacić  

za jego oddanie, jednak wliczają koszty wywozu gruzu do rachunku mieszkańca, a później 

wywożą gruz  rozpisują go jako mieszkańcy. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Bożena Gwóźdź poprosiła o informacje 

czy remont Ratusza obejmie również remont toalety publicznej. Zapytała czy przewiduje się jej 

remont czy zmianę jej miejsca.   

 

Burmistrz Miasta i Gminy Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  podał, ze toaleta była 

dzierżawiona przez dzierżawcę ogródka, który wypowiedział dzierżawę toalety. Powiedział,  

że zostanie wyremontowana i przekazana do zarzadzania Ząbkowickiemu Centrum Kultury  

i Turystyki. 

 

Ad. pkt.7. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Turystyki i Promocji Gminy Janusz Labok zamknął posiedzenie łączonych 

Komisji  Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki  

i Promocji Gminy Janusz Labok  

   

    (-) Janusz Labok 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji 



Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony 

Środowiska 

 

(-) Małgorzata Grzesik 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji 

 

(-) Bożena Gwóźdź 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami 

  

(-) Stanisław Płachytka  

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Przestrzegania Prawa i Porządku 

Publicznego 

 

(-) Jacek Górowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Marta Kurpiel-Tokaruk – Referent ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy   


